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ZAPISNIK 
sa 31. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 25. oktobara i 4. novembra 2013. godine 
 

Sjednica je počela u 9.30 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Vukčević, Zoran Jelić, Rešid Adrović, Filip 

Vuković, Damir Šehović, Almer Kalač, Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović, Nebojša 
Medojević, Srđan Milić i Mladen Bojanić. 

Sjednici nije prisustvovao poslanik: Fatmir Gjeka 
U skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore sjednici je u svojstvu predlagača 

zakona prisustvovao poslanik Neven Gošović 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
Predsjednik Odbora je konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje.  
Za sjednicu je utvrđen sljedeći  
 

DNEVNI RED: 
-usvajanje zapisnika sa 29. sjednice- 

 
1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI I DOPUNI ZAKONA O ADMINISTRATIVNIM 

TAKSAMA, koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Srđan Milić, Neven Gošović, 
Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović. 
 

2. PREDLOG ZAKONA O ZAŠTITI DRŽAVNIH INTERESA U RUDARSKO-
METALURŠKOM SEKTORU, koje je Skupštini Crne Gore podnijelo 20 poslanika 
Demokratskog fronta, sa predlogom da se zakon donoese po skraćenom postupku. 

 
3. TEKUĆA PITANJA 

 
*     *     * 

                   -Zapisnik sa 29. sjednice usvojen je bez primjedbi –  
 
Prva tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENI I DOPUNI ZAKONA O ADMINISTRATIVNIM 
TAKSAMA, koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Srđan Milić, Neven Gošović, 
Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović 
 

Poslanik Neven Gošović dao je uvodno obrazloženje o Predlogu zakona o izmjeni i 
dopuni zakona o administrativnim taksama. 

 
Odbor je obavio raspravu o Predlogu zakona o izmjeni i dopuni Zakona o 

administrativnim taksama koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Srđan Milić, Neven 
Gošović, Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović. Tokom rasprave, ukazano je da bi bilo 
cjelishodno da se prije odlučivanja Odbor obavijesti o broju lica koja su podigla riješenja o 
prijemu u crnogorsko državljastvo kod Ministarstva unutrašnjih poslova i platila 
administrativnu taksu u iznosu od 100,00 € kao i po mogućnosti utvrdi lista broja lica koja već  

 Nakon rasprave Odbor je odlučio da se, nakon dobijanja mišljenja Vlade, izjasni o 
navedenom zakonskom aktu. 
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U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović,  Zoran Vukčević, Zoran 

Jelić, Damir Šehović , Srđan Milić, Mladen Bojanić,  Almer Kalač, Strahinja Bulajić i Milutin 
Đukanović. 

 

Druga tačka -  PREDLOG ZAKONA O ZAŠTITI DRŽAVNIH INTERESA U RUDARSKO-
METALURŠKOM SEKTORU, koje je Skupštini Crne Gore podnijelo 20 poslanika Demokratskog 
fronta, sa predlogom da se zakon donoese po skraćenom postupku. 
 

Poslanik Nebojša Medojević dao je uvodno obrazloženje o Predlogu zakona o izmjeni i 
dopuni zakona o administrativnim taksama. 

Odbor je započeo raspravu o Predlogu zakona o zaštiti državnih interesa u rudarsko-
metalurškom sektoru i odlučio da u nastavku sjednice okonča raspravu i, nakon dobijanja 
mišljenja Vlade, izjasniti se o ovom aktu. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Nebojša Medojević, Filip 
Vuković, Damir Šehović, Mladen Bojanić,Srđan Milić i Milutin Đukanović. 
 
Treća tačka - TEKUĆA PITANJA 
 

a) Predsjednik Odbora, obavijestio je članove da im je dostavljen i podijeljen na klupama 
Zaključak Senata Državne revizprske institucije povodom realizacije skupštiniskih 
zaključaka (Sl. List br. 21/13) u vezi sa Kombinatom aluminijuma AD Podgorica, a koji 
se odnose na Državnu revizorsku instituciju. 

b) Predsjednik Odbora podsjetio članove da Generalni sekretar Skupštine Crne Gore 
obavijestio Odbor o razlozima zbog kojih je prestala sa radom Komisija za raspodjelu 
sredstava nevladinim organizacijama, a koju je imenovala Ustavotvorna Skupština 
Republike Crne Gore na osnovu člana 26b Zakona o nevladinim organizacijama i 
obavjestio da im je informacija takođe podijeljena na klupama. 

c) U odnosu na Javni konkurs za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta 
Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost, koji je raspisan 2. 
oktobra 2013. godine, predsjednik Odbora obavijestio je članove da je prijavljeno 
10 kandidata. Takođe, dogovoreno je da Odbor najkasnije do kraja novabra 
imenuje predsjednika i dva člana Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i 
poštansku djelatnost. 

d) Takođe, obavijestio je članove Odbora da je uputio dopis ministarstvu finasija  i 
zatražio informaciju o stepenu realizacije zaključaka (pet) povodom razmatranja 
Izvještaja o radu Komisije za koncesije za 2012. godinu. 

e) Podsjetio je članove da je sjednica Odbora, na kojoj će biti razmotrena  Realizacija 
zaključaka Skupštine Crne Gore koji se odnose na Kombinat aluminijuma AD 
Podgorica, broj 00-72/12-2/36, objavljenih u ,,Službenom listu Crne Gore'', broj 
21/13 zakazana za 4. novembra 2013. godine 

f) Takođe, naveo je da će se nastavak Konsultativnog saslušanja na temu „Primjena 
zakona o nevladinim organizacijama u dijelu finansiranja“ započetog na 30. 
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sjednici kao i Zajednička sjednica sa Odborom za politički sistem, pravosuđe i 
upravu održati 11. novembra 2013. godine. 

 

Sjednica je prekinuta u 11.00 časova 
 

*     *     * 
Sjednica je nastavljena 4. novembra 2013. godine, u 11.40 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Vukčević, Zoran Jelić, Rešid Adrović, Damir 

Šehović, Almer Kalač, Fatmir Gjeka, Nebojša Medojević, Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović, 
Srđan Milić i Mladen Bojanić. 

Sjednici nije prisustvovao poslanik Filip Vuković 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 

       

 Izjašnjavanje o PREDLOGU ZAKONA O IZMJENI I DOPUNI ZAKONA O 
ADMINISTRATIVNIM TAKSAMA, koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Srđan 
Milić, Neven Gošović, Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović 

 
Imajući u vidu da Vlada Crne nije dostavila mišljenje o Predlogu zakona o 

administrativnim taksama, koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Srđan Milić, Neven 
Gošović, Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović Odbor je donio odluku da se izjasni o 
navedenom predlogu zakona.  
 

Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor je podržao razloge za izmjenu i dopunu Zakona o administrativnim taksama, 

saopštenim u uvodnom obrazloženju predstavnika predlagača, kojima se predlaže da taksu na 
riješenje o prijemu u crnogorsko državljanstvo ne plaća državljanin republike bivše SFRJ, koji je 
imao prebivalište u Crnoj Gori prije 3. juna 2006. godine i kao i da se ne plaća taksa u iznosu od 
50,00€ za rješenje o prijemu u crnogorsko državljanstvo državljanina druge države članice. 
Predloženom izmjenom i dopunom zakona stvaraju se pretpostavke da se odredbe ovog zakona 
primjenjuju i na rješenja o prijemu u crnogorsko državljanstvo donešeno prije njegovog 
stupanja na snagu, ukoliko rješenja nijesu dostavljena licima za koje je izvršen prijem u 
crnogorsko državljanstvo. 

Imajući u vidu da je jedan broj državljana Crne Gore, dobio državljanstvo po osnovu 
plaćanja administrativne takse na Odboru je bilo mišljenja da je potrebno utvrditi model kako bi 
odnos države bio ravnopravan prema svim građanima.  

Mišljenje Vlade o navedenom aktu nije dostavljeno Odboru. 
 

Odbor je, sa šest glasova „za“, i pet ″uzdržanih″ glasova, odlučio da predloži Skupštini 
da usvoji Predlog zakona o izmjeni i dopuni zakona o administrativnim taksama. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač. 
 



4 

 

 PREDLOG ZAKONA O ZAŠTITI DRŽAVNIH INTERESA U RUDARSKO -
METALURŠKOM SEKTORU, koje je Skupštini Crne Gore podnijelo 20 poslanika 
Demokratskog fronta, sa predlogom da se zakon donoese po skraćenom postupku. 

 
Nakon što je poslanik Nebojša Medojević dao završnu riječ o Predlogu zakona o zaštiti 

državnih interesa u rudarsko – metalurškom sektoru, Odbor je odlučio da podnese 
Skupštini sljedeći 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se, upoznao sa razlozima za predlaganje zakona, saopštenim u uvodnom 

obrazloženju predstavnika predlagača  koji se odnose na potrebu obezbjeđivanja  zaštite 
državnih interesa u rudarsko – metalurškom reprolanacu, koji je prepoznat kao jedan od 
najznačajnijih privrednih, ekonomskih i razvojnih potencijala Crne Gore. Polazeći od rješenja 
Privrednog suda u Podgorici, kojim je otvoren stečajni postupak nad Kombinat aluminijuma 
Podgorica (KAP) i proglašenja bankrota nad istim, predlagač je ukazao da se realizacijom 
navedene procedure u skladu sa odredbama Zakona o stečaju, neće obezbijediti dugoročni 
razvoj aluminijumske industrije. S tim u vezi, istakao je da se novim zakonom, koji je „lex 
specialis“, dodatno uređuje postupak prodaje imovine privrednih subjekata kroz stečaj. 
 

Nakon obrazloženja predstavnika predlagača, a uzimajući u obzir i posljedice iz 
stečajnog postupka Željezare Nikšić, konstatovano je da je jasna namjera predložnog rješenja, 
koja se ogleda u zaštiti državnog interesa u rudarsko – metalurškom sektoru kroz prodaju 
privrednih subjekata u stečajnom postupaku. Takođe, ukazano je da je prodaju privrednih 
subjekata, u stečajnom postupku, neophodno sprovesti na osnovu jasno definisanih kriterijuma 
koje potencijalni ponuđači moraju zadovoljiti. Odbor je ukazao da se na ovaj način eliminišu 
nesolventni partneri i sprječava kupovina privrednog subjekta, konkretno KAP-a, od strane lica 
koje nema jasan kredibilitet, dokazanu poslovnu biografiju, odnosno lica koje nije strateški 
investitor.  

 
Tokom rasprave na sjednici, iskazana je dilema u pogledu prodaje privrednog subjekta 

isključivo kao pravnog lica, s obzirom na brojna pitanja koja se tom prilikom otvaraju. U dijelu 
koji se odnosi na mogućnost da država zadržava pravo preče kupovine sve do zaključivanja 
ugovora sa strateškim partnerom, Odbor je ukazao na potrebu sagledavanja međunarodne 
prakse i prakse Evropskog suda. Takođe u odnosu na odredbu člana 4 stav 3  kojom je 
određeno da se postupak prodaje može sprovesti neposrednom pogodbom sa Vladom kao 
poslednjim kupcem, ukoliko se na ponovljenom postupku javnog oglašavanja ne prijavi ni 
jedan strateški investitor odnosno  investitor koji ispunjava uslove, na Odboru je bilo mišljenja  
da se ne smije dozvoliti da proizvodnja KAP-a i u budućnosti pada na teret države već se 
orijentisati prema malim i srednjim preduzećima koji predstavljaju perspektivu ekonomskog 
razvoja Crne Gore, ili  ga prodati  investitoru kojem nijesu potrebne dodatne subvencije.  

Na predlog zakona najavljeno je podnošenje amandmana. 
Mišljenje Vlade o navedenom aktu nije dostavljeno Odboru. 
 
Nakon rasprave, sa pet glasova ‚‚za“ i sedam „uzdržanih“ glasova, Predlog zakona o 

zaštiti državnih interesa u rudarsko – metalurškom sektoru nije dobio potrebnu većinu na 
Odboru. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Mladen Bojanić. 
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*     *     * 
 

Sjednica je završena u 12.05 časova. 
 
Broj: 00-63-7/13- 
 
SEKRETAR ODBORA                 PREDSJEDNIK ODBORA 
Nađa Vukićević, s.r.                            mr Aleksandar Damjanović, s.r. 
 
 
 
 
 
 

31. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 25. oktobra i 4. novembra 2013. godine 

REZULTATI GLASANJA 
 

O PREDLOZIMA AKATA 
 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENI I DOPUNI 
ZAKONA O 
ADMINISTRATIVNIM 
TAKSAMA koje su 
podnijli poslanici:  
-  Srđan Milić 
- Neven Gošović,  
- Snežana Jonica 
- Velizar Kaluđerović 

Aleksandar Damjanović 
Strahinja Bulajić 
Milutin Đukanović 
Nebojša Medojević 
Mladen Bojanić 
Almer Kalač 

 
 

Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Filip Vuković 
Damir Šehović 
Fatmir Gjeka 

 
 

O PREDLOZIMA AKATA 
 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

PREDLOG ZAKONA O 
ZAŠTITI DRŽAVNIH 
INTERESA U 
RUDARSKO-
METALURŠKOM 
SEKTORU koji je 
podnijela grupa 
poslanika DF 

Aleksandar Damjanović 
Srđan Milić 
Strahinja Bulajić 
Milutin Đukanović 
Nebojša Medojević 
 

 
 

Zoran Vukčević 
Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Fatmir Gjeka 
Almer Kalač 
Mladen Bojanić 
Damir Šehović 
 

 


